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 §115 
Ordförande öppnade mötet. 

 

§116 

Föregående protokoll godkändes med tilläggsförslag i §102. 

 

§117 
Mötesagendan godkändes. 

 

§118 

VA-utvecklingsplaner. 

VA-utredaren gav en uppdatering kring det löpande arbetet. Fokus ligger 

hos de kommuner som begärt att få stöd en arbetsdag med skrivandet av 

sin plan. 

Styrgruppen konstaterade att arbetet med VA-plan måste löpa på enligt 

plan efter deadline 15 juni även ifall det kan finnas kommuner som inte 

lämnar in begärt underlag. 

 

§119 

Överläggning Gunell. 

Styrgruppen diskuterade vilka frågor som bör prioriteras vid 

överläggningen med Gunell 19 maj. Styrgruppen önskade besked om 

medel för vidare samarbetsprojekt samt att revidering av vattenlagen 

skapar stöd för en mer långsiktig VA-planering. MW har fått in önskemål 

om att den åländska lagstiftningen ska matchas med den finska och 

svenska. 

KS konstaterade åter att VA-tjänstemännen idag inte har direktiv att 

avsätta tid för frågor som rör långsiktig VA-planering, och att nuvarande 

struktur därför inte fungerar om en hållbar VA-försörjning ska nås på 

Åland. ES förespråkade att Åland bör samla kompetensen inom olika 

förvaltningar. Det konstaterades att kommuner i Finland har krav att 

upprätthålla VA-plan som ska vara upprättad efter det att lagen trätt i kraft. 
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§120 

Ny tidsplan för VA-plan 2017. 

Projektets tidsplan från oktober, bilaga 5, har följts med undantag för 

omfördelning i tidsordning. VA-utredaren meddelade att de prioriterade 

åtgärder, bilaga 6, som valdes ut i oktober kommer hinnas med i VA-plan. 

På förslag kommer åtgärdspunkterna i prioritetslistan sättas in som ett 

förtydligande i den reviderade tidsplanen, se bilaga 11. 

 

§121 

VA-plan 2018. 

Vid överläggning med minister Gunell kommer göras en genomgång av 

de nedprioriterade åtgärdspunkterna i VA-plan. Punkterna kommer ligga 

som grund för förslag på fortsatt arbete med VA-plan, reviderade gentemot 

ABCD-processresultatet. 

 

§122 

Samarbete kring register enskilda avlopp 

ESF-ansökan som lämnats in behöver kompletteras med en 

avsiktsförklaring att delta från kommunerna samt förtydligad budget. MW 

föreslog olika alternativ på kostnadsfördelning. Eftersom hälften av 

kostnaderna förväntas täckas av ESF-bidrag blir kvarvarande pott väldigt 

förmånlig för delfinansiärerna. Ålands Vatten är villig att delta i 

kostnaderna och LR ska undersöka möjligheten hos ministern. LR:s 

involvering diskuterades med tanke på att enskilda avlopp är en kommunal 

behörighet. Styrgruppen förhöll sig mycket positiv till förslaget på 

projektet. JW framhöll att det även tangerar den nya avfallslagen där 

kommunerna förväntas upprätthålla slamtömningsregister. Huvudman 

diskuterades. Kommunförbundet brukar inte ha sådan roller, valet blir i 

första hand Ålands Vatten, som är delägd av kommunerna. Det 

konstaterades att Mariehamn skulle stå utanför ett sådant projekt eftersom 

det saknas enskilda avlopp. 

 

§123 

Samarbetsprojekt kring tillsyn av enskilda avlopp. 

MW föreslog ett samarbetsprojekt kring tillsyn av enskilda avlopp och 

efterlyste sätt att genomföra ett sådant. JW framhöll att det finns möjlighet 

i lag att samarbeta över kommungränserna gällande en sådan sak. 

Kartläggande person i fält behöver inte vara myndighetsperson. HS 

föreslog liknande upplägg som när Hälsonämnden hade kartläggning i fält 

av enskilda avlopp under 1990-talet. För att möjliggöra tillsyn i praktiken 

menade JW att tillsynsanvisningarna från år 2006 som LR upprätthåller 

behöver revideras. Det konstaterades att det finns en resursbrist på LR 

gällande avloppsfrågor. Den tjänst som fanns i Bror Johansson fördelades 

på andra tjänstemän med redan befintliga arbetsuppgifter. MW som nu har  
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§123 forts. 

ansvaret för avloppsfrågor förklarade att han blev tilldelad ansvaret utan 

att ha tid till att arbeta tillfredsställande med frågorna. MW meddelade att 

det kan bli aktuellt för LR att tillsätta en tillfällig resurs för 

avloppsfrågorna för att komma vidare i arbetet nu när det finns ett 

konstruktivt arbete på gång. HS menade att resursbristen hos LR gällande 

avloppsfrågor drabbat kommunerna, t.ex. genom gamla 

tillsynsanvisningar. VA-utredaren efterlyste sätt att finansiera en tillsyn, 

och föreslog en årligt löpande avgift för enskilda avlopp. JW trodde inte 

på en grundavgift eftersom det kan innebära större administrativa 

kostnader. Det konstaterades att Mariehamn skulle stå utanför ett 

gemensamt tillsynsprojekt eftersom det saknas enskilda avlopp i staden. 

 

§124 

VA-utredaren tidsplan till nästa möte. 

v.20 Arbetsmöte VA-utvecklingsplan, styrgruppsmöte, överläggning LR. 

v.21 VA-Policy, arbetsmöte VA-utvecklingsplan, sommarjobbsschema. 

v.22 Arbetsmöte VA-utvecklingsplan, sommarjobbsintroduktion. 

v.23 Arbetsmöte VA-utvecklingsplan, sommarjobbsintroduktion. 

 

§125 

Övrigt. 

Inget övrigt diskuterades. 

 

§126 

Kommande möten. 

Tionde styrgruppsmötet flyttas från 6 till 15 juni kl.13:15 på ÅV. 

Elfte styrgruppsmötet hålls tisdag 15 augusti kl. 13:15 på LR. 

Tolfte styrgruppsmötet hålls tisdag 12 september kl. 13:15 på ÅV. 

 

§127 

Mötet avslutades. 

 

Bilagor 

11. Reviderad tidsplan 


